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В статье рассмотрены основные модели правового регулирования финансовых вопросов предотвращения сецес-
сии в государствах с различным территориальным устройством. Выявлены риски и преимущества различных моделей 
(централизованных, децентрализованных, федеративных, унитарных). Показано, что при урегулировании финансовых 
проблем отдельных регионов наиболее успешно и на долговременной основе задача предотвращения сецессии реша-
ется лишь при встраивании отдельного регионального механизма в целостную общенациональную систему финансово-
го урегулирования. 
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The article considers approaches to determining the role of legal regulation of financial issues in preventing secession 
and the main models of such regulation in states with different territorial structures. Risks and advantages of different models 
(centralized, decentralized, federal, unitary) were identified. It is shown that when resolving the financial problems of certain 
regions, the task of preventing secession is most successfully and on a long-term basis solved only when integrating a separate 
regional mechanism into a coherent national financial settlement system.
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